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Do użytku wewnętrznego 

Protokół Nr 03/XX/2012/ZGPZF  
z posiedzenia Zarządu Głównego PZF, Ostrzeszów, 2012.03.24-25 

 
Posiedzenie Zarządu Głównego PZF, odbyło się w dniach 24-25 marca 2012 roku w Ostrzeszowie, w 
Bursie przy ul. Gen. Wł. Sikorskiego 19. Posiedzenie rozpoczęto o godz. 15.00. 
 
Obecność: 

- Członkowie ZG PZF – 20 członków wg. listy (załącznik do protokołu) 
- Kol. Jan Duer – przewodniczący GKR 
- Kol. Waldemar Więcław – przewodniczący GSK 
 

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Głównego w Ciechocinku, 26-27.11.2011 r. - Protokół Nr 
02/XX/2011/ZGPZF. 

3. Informacja o posiedzeniach i zatwierdzenie podjętych uchwał Prezydium ZG podczas 3.Posiedzenia 
Prez. ZG - 24-25.11.2011 r. w Ciechocinku;  4.Posiedzenia Prez. ZG - 17.12.2012 r. w Katowicach;  
5.Posiedzenia Prez. ZG - 4.01.2012 r. w Warszawie;  6.Posiedzenie Prez. ZG - 17-19.02.2012 r.  w 
Rudzie Śląskiej; omówienie działań członków Prezydium w okresie 10.2011- 03.2012 r. (R.Babut 
prześle treść uchwał w tygodniu przed obecnym ZG). 

4. Zbiorcza informacja finansowa Związku za rok 2011, przedstawienie wykonania preliminarza i bilans 
ZG PZF za rok 2011 - skarbnik ZG PZF kol. Maciej Bukczyński (załącznik, uchwała). 

5. Sprawozdanie GKR z kontroli wykonania preliminarza i bilansu ZG PZF za rok 2011 – przew. GKR 
kol. Jan Duer. 

6. Aktualny stan organizacyjny PZF - analiza ruchu członków i prognoza na 2012 r. (M. Wysocki). 

7. Działania krótko i długoterminowe w zakresie poprawy finansów Związku, w tym rozpatrzenie propozycji  
wzrostu składek członkowskich do 2017 roku (H.Monkos, J.Białas). 

8. Preliminarz wpływów i wydatków ZG PZF na 2012 rok - skarbnik ZG PZF kol. Maciej Bukczyński 
(uchwała). 

9. Przygotowanie sprawozdań PZF do MPiPS – status OPP i uprawnienie do „1%” R.Babut). 

10. Status w KRS nowego Statutu uchwalonego na XX WZD PZF (R.Babut). 
11. Informacja o stanie przygotowań do 50. Finału Ogólnopolskiego Młodzieżowego Konkursu Filat.  (M. 

Smoła). 

12. Plany pracy Okręgów – stan i analiza (J. Białas M. Wysocki) 

13. Plan pracy Prezydium na I półrocze 2012 r. (R. Babut). 

14. Omówienie spraw dotyczących Filatelisty i HBBF (H. Monkos, J. Duda) 

15. Informacja Kolegium Wystawiennictwa na temat Planu Wystaw na 2012 r., a szczególności 
przygotowań do Bilateralnej WF w Kargowej (M. Zbierski) 

16. Informacja Kolegium Wystawiennictwa o planowanym systemie szkoleń sędziów filatelistycznych (M. 
Zbierski) 

17. Przyznanie „Złotych Odznak Honorowych PZF” oraz odznak „Za Zasługi dla Polskiej Filatelistyki” – 
wniosek Kom. Odznaczeń i Wyróżnień ZG PZF - przedstawia kol. Marcin Wysocki (uchwały).  

18. Sprawy różne. (H. Monkos) 

a. Zmiana Statutu - działalność gospodarcza 
b. Koło Internetowe 
c. Lokal Biura ZG PZF - omówienie spraw sprzedaży lokalu 

d. Powołanie prezesa Polskiej Kapituły Filatelistycznej Statuetki „Prymus” (na wniosek o/Śl.-Dąbr) 

e. Powołanie przewodniczącego Kapituły Medalu za Zasługi dla Rozwoju Publikacji Filatelistycznych 

f. Zatwierdzenie przewodniczących Komisji problemowych.  

19. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad.1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

Posiedzenie otworzył prezes ZG PZF Henryk Monkos. Zaproponował przyjęcie porządku posiedzenia 
wg materiałów wysłanych wcześniej do członków ZG.  

Porządek przyjęto jednogłośnie. 
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Głównego, Ciechocinek, 26-27.11.2011 r. - 
Protokół Nr 02/XX/2011/ZGPZF. 

 
Po zgłoszeniu tego punktu obrad rozgorzała wielka dyskusja na temat terminu nadesłania protokołu. 

W dyskusji wzięli udział: Z. Mąka, A. Skorek, A. Nowak, J.M. Nowak, J. Duda. Pod adresem sekretarza 
wypowiedziano szereg cierpkich słów. Kol. R. Babut wyraził swoją opinie w tej kwestii, która nie znalazła 
uznania wśród członków ZG. 

Następnie Kol. Z. Mąka wniósł zastrzeżenia, że w uchwale ZG nie powołano z nazwy wiceprezesa i 
sekretarza Kolegium Ekspertów. Wyjaśnień udzielił prezes, który stwierdził, że zatwierdzono zmianę 
nazwy Komisji na Kolegium Ekspertów PZF oraz powołano prezesa Kolegium. Nazewnictwo pozostałych 
członków Kolegium może być zatwierdzone dopiero po zatwierdzeniu nowych regulaminów Kolegium, 
które wprowadzą takie nazewnictwo. W chwili obecnej takie nazewnictwo nie funkcjonuje. Po drobnych 
uwagach ze strony A. Skorka, które wyjaśniono przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem 
protokołu. 

Wynik: 17 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 

 

Ad.3. Informacja o posiedzeniach i zatwierdzenie podjętych uchwał Prezydium ZG.  

Następnie przystąpiono do dyskusji nad protokołami z czterech posiedzeń Prezydium w okresie od 24-
25.11.2011 r. do 17-19.02.2012 r. oraz przedstawienia działań członków Prezydium w okresie 10.2011- 
03.2012 r. Prezes H. Monkos zaproponował głosowanie po kolei.  

Podobnie jak w poprzednim punkcie posiedzenia tak i w tym podniesiono sprawę zbyt późnego 
przesyłania protokołów. Ponownie głos zabierali: J. Jagiełłowicz, Z. Mąka - w kwestii podpisów na 
protokołach, J. Białas i A. Skorek w kwestii wydruków protokołów. R. Babut wyjaśnił, że dokumenty 
wychodzące z Biura ZG w formacie PDF (zamkniętym) należy traktować jako oficjalne dokumenty nie 
wymagające podpisu. 

 

Przystąpiono do głosowania protokołów. 

Protokół z 2. Posiedzenia Prezydium ZG - 24-25.11.2011 r. w Ciechocinku 
 

A.Skorek zwrócił uwagę na nieścisłe dwa zapisy kosmetyczne. Zobowiązano Sekretarza do stosownej 
korekty. 

Wynik głosowania: 19 głosów – „za”, 1 – „wstrzymujący się” 
 

Protokół z 3. Posiedzenia Prez. ZG - 17.12.2012 r. w Katowicach 
 

Wobec braku uwag protokół przyjęto: jednogłośnie 

 

Protokół z 4. Posiedzenia Prez. ZG - 4.01.2012 r. w Warszawie 
 

Kolejną dyskusję dotyczącą pracy sekretarza wywołał Kol, A. Skorek przytaczając słowa R. Babuta, który 
zapisał „nie będę protokolantem, ani sekretarką”, – o co chodzi?  

R. Babut udzielając odpowiedzi stwierdził, że: jest jednym z obradujących członków Prezydium i Zarządu 
Głównego, a protokołowanie szczegółowe przebiegu obrad uniemożliwia mu aktywne uczestnictwo w 
obradach. Dlatego wielokrotnie zwracał się do członków Prezydium a teraz ZG aby każdy temat, który ma 
być omawiany na Prezydium lub ZG był wcześniej zgłaszany e-mailowo przed posiedzeniami. Albo, aby 
w możliwie szybkim terminie wysyłano notkę do niego do protokołu z własną wypowiedzią. Wtedy będzie 
możliwe opracowanie protokołu w krótkim terminie. Inną jego propozycją było aby członkowie Prezydium 
protokołowali zamiennie z Prezesem włącznie, tzn., że inny członek ma się wyłączać z obrad. Dyskusję 
przerwał J.Białas, który odczytał § 5 ust. 3 Regulaminu prac Prezydium Zarządu Głównego Polskiego 
Związku Filatelistów w kadencji 2011 – 2016, w którym opisane są obowiązki sekretarza ZG.  Kończąc 
wypowiedź stwierdził, że Regulamin został zatwierdzony, a Roman przyjął tę funkcję i proszę, aby ją 
wypełniał. Do dyskusji włączyli się kolejni dyskutanci:  

A. Skorek, J. Białas,  A. Nowak, H. Monkos 

H. Monkos stwierdził, że sprawa nie dotyczy tego protokołu, ale generalnie protokołowania. Dyskutujemy 
o Sekretarzu, bo macie zastrzeżenia, co do terminowości protokołów, więc kol. Roman oświadczył, że jak 
nie dostanie tzw. „wsadu” od każdego członka prezydium i członka ZG po posiedzeniu, to protokołów nie 
będzie w szybkim terminie. W Prezydium dyskutowaliśmy ten problem kilka razy. Ten problem nie 
powstał na Prezydium, a na Walnym Zjeździe. Układ zjazdowy był taki, że nie można było nikogo wziąć 
do Prezydium. Na słowa Z. Mąki: „szkoda czasu nad dyskusję nad wewnętrznymi sprawami Prezydium, 
proszę o propozycje rozwiązania sprawy do zatwierdzenia przez ZG” ostro zareagował prezes H.Monkos: 
dzisiaj to nie jest sprawa Prezydium, to jest nasza wspólna sprawa – nie mamy, żadnych możliwości 
mianowania i wymieniania. Po prostu łatwo zepchnąć na kogoś, że to jest wasza sprawa i do widzenia. 
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Można w ogóle się umówić, że to co robimy, to jest nasza sprawa, a to co robimy z Wami to jest Wasza 
sprawa. Ale czy o to chodzi?  

Ustalono, aby zauważone błędy w wysyłanych protokołach należy wysłać mailem do Sekretarza, aby nie 
tracić czasu na ZG.  

Drugim poruszonym problemem jest publikowanie protokołów na zewnątrz. Zdaniem prezesa po każdym 
posiedzeniu ZG powinien się ukazać Komunikat, który w skrócie przedstawi problematykę poruszaną na 
zebraniu. A. Skorek zaproponował aby dla usprawnienia tworzenia protokołów zakupić dyktafon. J.M. 
Nowak przypomniał sytuację z poprzedniej kadencji gdzie zdegustowany prezes Ludwik, sam wziął się za 
pisanie protokołów z powodu opieszałości Romana. 

Zabierając głos J. Duda stwierdził, że protokół powinien składać się z czterech elementów: 

1. program spotkania 

2. kto zabierał głos np. Duda w formie dyskusyjnej – dyskusja z wnioskiem. 

3. dyskusja z propozycją  uchwały. 

4. bardzo istotna sprawa, każdy miał swój kajecik, w którym notował swoje wypowiedzi 

Następnie kolega Skorek zgłosił zastrzeżenie do zapisu „Nie spełnia swojego zadania na dzisiaj, jest 
chaotyczna, zamieszczane są treści niezwiązane z filatelistyką” o stronie internetowej PZF. Wywołało to 
kolejną dyskusję na temat, czy wolno zmieniać w protokole zamieszczone wypowiedzi czy opinie. W 
dyskusji wzięli udział kol. J.Duda, A.Skorek, H. Monkos. Ustalono, że do protokołu można wnieść zdanie 
odrębne, natomiast nie można zmienić zapisu wypowiedzi. Kończąc stwierdził, że przy takim trybie 
wnoszenia poprawek (prawie 1,5 godz.), to całe posiedzenie będzie poświęcone poprawianiu protokołów. 
Taka dyskusja była ostatni raz. Teraz będziemy przyjmować tylko uwagi na piśmie przed posiedzeniami i 
sekretarz odpowie, że to uwzględnił, a tego nie i wtedy sprawy będą do przedyskutowania. 

Przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 3 głosy „przeciw”, 2 „wstrzymujące się” – protokół został przyjęty. 

 

Protokół z 5. Posiedzenia Prez. ZG - 17-19.02.2012 r.  w Rudzie Śląskiej;  

Prezes H. Monkos przystąpił do dyskusji i zatwierdzenia protokołu z posiedzenia w Rudzie Śląskiej 

A.Skorek oraz J. Jagiełłowicz poruszyli kwestię planowanej fundacji. Prezes stwierdził, że na bazie 
dyskusji w internecie, jeden z dyskutantów zwrócił uwagę, że nie musimy tworzyć nowego ciała, którego 
tworzenie jest trudne, ale na najbliższym WNZD możemy zmienić statut i możemy wprowadzić zapis, że 
Związek prowadzi działalność gospodarczą odpłatną i nieodpłatną. I do tego dostosować instrukcję 
finansową i mamy sprawy zgodne z ustawą o OPP i księgowością. To będzie o wiele prostsze, niż 
założenie fundacji, która musi mieć fundusz założycielski, radę nadzorczą – dobrze, że jest ta zgoda, bo 
będziemy próbować wszystkiego.  

Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania na przyjęciem protokołu, który przyjęto 
jednogłośnie. 

H.Monkos podsumował i stwierdził, że przyjęte protokoły, po usunięciu pozamerytorycznych wstawek i 
błędów zostaną przekazane do publikacji. 

 

Ad.4. Zbiorcza informacja finansowa Związku za rok 2011, przedstawienie wykonania preliminarza 
i bilans ZG PZF za rok 2011  

 

Na podstawie uzgodnienia na posiedzeniu informację referował kol. H.Monkos. Prezes stwierdził, że 
członkowie ZG otrzymali „wykonanie 2011” oraz „plan 2012”, wyrażając jednocześnie nadzieję, że 
wszyscy Prezesi zapoznali się z tym dokumentem.  
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Prezes w wystąpieniu zwrócił uwagę na najbardziej istotne elementy sprawozdania za 2011 oraz 
preliminarza na 2012 r. W szczególności na planowane wpływy z dobrowolnych składek w wysokości ok. 
130.000 zł, a wykonane w 31 %. Już mówiliśmy na poprzednim ZG, że tutaj powstaje poważne 
zagrożenie dla płynności finansowej związku.  

W pozostałych wpływach zaplanowano 80.000 zł, a wykonano praktycznie niewiele.  Wydatki ogółem 
zostały niewiele przekroczone. Więc widać, że nie panowano nad równowagą między przychodami, a 
wydatkami. Niewielki wpływ miały dodatkowe koszt na Walny Zjazd. Koszt posiedzeń ZG, minimalnie 
przekroczono. 

Najtrudniejsza jest sytuacja z wydawnictwami, które były wykazywane w różny sposób, i nie wiemy ile 
faktycznie kosztowała redakcja „F”. Były tutaj różne umowy cząstkowe z redaktorem. Uzyskano 
oszczędności w energii elektrycznej, niewielkie z remontów i usługowych pocztowe. Koszty internetu 
mamy poprzez ZOW. Chcemy załatwić jeden internet, aby można było korzystać z niego w bibliotece. 
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Plan na ten rok jest nieco mniejszy. Zwiększyliśmy niektóre wydatki, które w naszej ocenie powinny być 
zwiększone i finansowane przez ZG, kosztem wprowadzonych oszczędności.  

Plan na ten rok - założyliśmy, że wpłynie 75% z wpłat 10 zł i ok. 80% ze składek tradycyjnych, co daje 
nam kwotę ok. 133.000 zł. Ze składek młodzieżowych też jest o ok. 1.400 zł mniej. Zwracam uwagę, że 
założono tylko 20.000 zł dobrowolnych składek. Koszty i przychody wykazane są realnymi. HBBF – 
chcielibyśmy wydać, takie jest stanowisko zarządu HBBF, ale otrzymywaliśmy informację, że kol. 
Farbotko rezygnuje z redaktora, więc zarząd w pierwszej kolejności musi nam podać, czy będzie taka 
wola wydania HBBF po PAF w Ciechocinku. Sprzedaż Biuletynu Informacyjnego - zamawiane  jest 60-70 
egz., więc nie wiadomo jaka będzie cena przy tak minimalnym nakładzie. Okręgi nie są zainteresowane 
nabywaniem BI, chociaż to jest nasz dziennik urzędowy. Trzeba, zatem zrobić rachunek sumienia, żeby 
te zamówienie wyszło większe, żeby nie robić tego dla samej sztuki, nie bacząc na koszty. Ukazał się 
XXVIII t. Fischera, który zawiera blok z przedrukiem. Fischer zwrócił się o umożliwienie mu zakupu 
bloczków po 20 zł , co przyniesie nam ok. 2.000 zł. 

Jeżeli chodzi o koszty posiedzenia i funkcjonowania organów związku, biorąc pod uwagę, że 
Nadzwyczajny Zjazd się odbędzie, to posiedzenia ZG będą miały mniej osób i mniejsze koszty. 

Na Nadzwyczajny Zjazd, będzie dwudniowy – 10.000 zł powinno wystarczyć. Działalność komisji 
problemowych – tutaj wyraźnienie podwyższyliśmy, gdyż postanowiliśmy finansować ich działalność i 
byłoby dobrze, żeby komisje zaplanowały swoją działalność i plany spotkań, a będzie można racjonalnie 
te  koszty rozłożyć. Zresztą, kto będzie pierwszy ten bardziej skorzysta.  PAF i studium tradycyjnie nic nie 
kosztowały. Na wystawy, jest ich mało, ale postaramy się wspomóc chociaż upominkami, jest fundusz  
ok. 2.000 zł.  Koszt „F” - 59.483 zł, łącznie ze starym kosztem druku. W nowej drukarni jest druk o 
ok.1.300 zł taniej. Składki FEPA – musimy odprowadzić tradycyjnie. Umowy o dzieło, to tylko dla 
redaktora, a z paniami z biura będziemy negocjować - każdy musi zostawić po sobie porządek. Koszty 
zatrudnienia obniżyliśmy o 26.000 zł i ZUS, a więc znacznie.  

Prezes stwierdził, że Prezydium rekomenduje taki plan finansowy na 2012 rok i przystąpiono do dyskusji: 

W dyskusji udział wzięli A.Skorek – sprawa odprowadzenia składki 10 zł od każdego członka, J.M.Nowak 
– na temat noty księgowej z nakazem płatności po 10 zł za 100% członków, J.Białas – informuje, że 
składki po 10 zł będą korygowane po każdym kwartale, R. Przybyła – informuje skarbnika, że nie zapłaci 
dodatkowej składki dopóki nie zbierze jej od członków.  

Skarbnik M. Bukczyński: zakładaliśmy, że 10 zł nie jest dzielone, tylko wpłacamy jednorazowo na 
początku roku.  

A. Nowak: stwierdził, że jeżeli Okręg zebrał składkę od członków, to nie powinien jej przetrzymywać tylko 
wysłać do ZG 

W dyskusji brali jeszcze udział: St.Mitkowski, J.Duer, A.Skorek - ile wynosi składka do FIP i FEPA 

R. Babut: składka jest wyliczana wg. liczby członków Związku i oraz liczby wystawców na wystawach FIP 
i FEPA.  

H. Monkos – martwi mnie, że żadnej kwoty nie zaplanowaliśmy na chociaż niewielki remont lokalu Biura, 
bez którego sprzedaż lokalu w Warszawie jest prawie niemożliwa. 

Wobec braku innych pytań i głosów Prezes wniósł o przyjęcie uchwały o przyjęciu preliminarza na 2012 r. 

Uchwała nr 13/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
Zarząd Główny PZF podjął uchwałę o przyjęciu przedstawionego Preliminarza na 2012 r. 

Uchwałę przyjęto przy: jednogłośnie 
 
 

Ad.5. Sprawozdanie GKR z kontroli wykonania preliminarza i bilansu ZG PZF za rok 2011 – przew. 
GKR kol. Jan Duer. 

Prezes H.Monkos poprosił kolegę Jana Duera o zapoznanie zebranych z protokołami z dnia 20 marca 
2012 r. Głównej Komisji Rewizyjnej z badania preliminarza i bilansu ZG PZF i zbiorczego PZF za 2011 r. 
Kolega J.Duer Przewodniczący GKR  odczytał protokół  01/XX/2012, który stanowi Załącznik Nr 1  do 
niniejszego sprawozdania. Główna Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu badania bilansu i analizie 
sprawozdania wpływów i wydatków ZG PZF w 2011 r. stwierdziła m.in., że nastąpiło dalsze pogorzenie 
sytuacji finansowej ZG i zaproponowała pewne rozwiązania. Mając na uwadze wynik badania całokształtu 
działalności finansowej ZG PZF wniosła o zatwierdzenie tego bilansu. 
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Podjęto uchwałę: 

Uchwała nr 14/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
Zarząd Główny PZF podjął uchwalę o akceptowaniu Sprawozdania GKR z kontroli wykonania 
preliminarza i bilansu ZG PZF za 2011 r. 

Wynik głosowania: uchwałę przyjęto jednogłośnie 
 

Następnie kol. J.Duer odczytał protokół z dnia 20marca 2012 r. z badania Sprawozdania GKR z kontroli 
wykonania zbiorczego preliminarza i bilansu PZF za rok 2011, który stanowi załącznik Nr 2. 

Uchwała nr 15/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
Zarząd Główny PZF podjął uchwalę o akceptowaniu Sprawozdania GKR z kontroli wykonania 
zbiorczego preliminarza i bilansu PZF za 2011 rok. 

Wynik głosowania: uchwałę przyjęto jednogłośnie 
 

Ponieważ w protokole był zawarty wniosek, że należy wypłacać diety członkom władz będącym w 
delegacji, w ZG podjął na wniosek Prezesa  H.Monkosa  uchwalę: 
 

Uchwała nr 16/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
Zarząd Główny PZF podjął uchwałę o wypłacaniu diet zgodnie z obowiązującymi przepisami  w 
rozporządzeniu Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 19 grudnia 2002 roku Członkom ZG 
udającym się w delegacje służbową w przypadku, gdy nie jest zapewnione całodzienne wyżywienie w 
miejscu delegowania. 

Wynik głosowania: uchwałę przyjęto jednogłośnie 
 

Ad.6. Aktualny stan organizacyjny PZF - analiza ruchu członków i prognoza na 2012 r. (M. 
Wysocki). 
 

Analiza stanu członków została przeprowadzona na podstawie danych będących w posiadaniu biura ZG 
PZF na dzień 31.12.2011. Przedstawiono kilka zestawień obrazujących dynamikę spadku ruchu członków 
na przestrzeni ostatnich 10 lat. Zanotowany ponad trzykrotny spadek liczby członków pełnoletnich 
potęgowany jest dodatkowo niekorzystnym trendem w strukturze wiekowej oraz w relacji: członkowie 
pełnopłatni vs członkowie ulgowi. W 2002 roku ta relacja wynosiła 50:50. W 2011 roku mieliśmy zaledwie 
32% członków pełnopłatnych. 
Prognozowany stan członków na rok 2012 zamyka się liczbą 6870. Ta estymacja zakłada ponad 25% 
spadek liczby członków. Jest to więcej niż trendy z ostatnich 4 lat, ale taka prognoza uwzględnia 
dodatkowe ryzyko związane z podniesieniem składki członkowskiej na 2012 rok o 10 zł.  
Przy okazji tej analizy pokazano dynamikę spadku członków młodzieżowych, która wyraża się w 47% 
spadku liczby młodzieży na przestrzeni ostatnich 4 lat. 

 

 
a. .Wysocki przedstawił prezentację multimedialna o stanie członków w latach 2002-2011.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

H.Monkos poinformował, ze mamy wszystko przedpotopowe w Związku – druki, legitymacje, odznaki itd.  
J. Białas znalazł firmę, która może nam zrobić nowe legitymacje. I przy tej okazji możemy ogłosić 
POWSZECHNY SPIS CZŁONKÓW PZF. Druga potrzeba wynika z Komisji Wystaw. Kiedyś, w latach 
2004 lub wcześniej był związkowy spis wystawców. Przeprowadzając ten spis, moglibyśmy uzyskać pełną 
informację o naszych członkach, która mogłaby być wykorzystana w pracy rozmaitych komisji. 

Liczebność członków pełnoletnich PZF 

w latach 2002 - 2011
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Koledzy z prezydium zobowiązali się przygotować szablon tabeli spisowej i nagrać na 24 CD i wysłać do 
okręgów, które je wypełnią. Zdajemy sobie sprawę, że to jest masa pracy. Dokumenty powinny wrócić do 
ZG w formie elektronicznej. 

Przeprowadzenie tego spisu uaktywni również prezesów kół.  

Prof. Mitkowski zasygnalizował problem: próbowałem zrobić to w ubiegłym roku w okręgu małopolskim, 
aby mieć możliwość wysyłania biuletynu do wszystkich członków okręgu. Ale odpór powstał od strony 
niektórych prezesów, bowiem statut stanowi, że dokumentacja członków  jest prowadzona w kole. 

H.Monkos: to proszę przypomnieć prezesom, że są zobowiązani wykonywać uchwały zarządu okręgu. 

Uchwała nr 17/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
Zarząd Główny PZF podjął uchwalę o spisie POWSZECHNYM CZŁONKÓW PZF w 2012 r.  

Wynik głosowania: uchwałę przyjęto jednogłośnie 
 

Następnie Kolega Prezes wręczył nominacje przewodniczącym Komisji Młodzieżowej Wystawiennictwa i 
Kolegium Ekspertów. 

Ankieta dotycząca infrastruktury i działań w Okręgach PZF 
przeprowadzona w lutym 2012 r. zawiera dane nadesłane z 23 Okręgów PZF (syntetyczne omówienie 
przez prelegenta (brak jedynie danych z O. Świętokrzyskiego). 
 
Cel ankiety 
Prezydium ZG opracowując elementy strategii Związku i przyszłych działań organizacyjnych, zamierza w 
większym niż dotychczas stopniu wyjść naprzeciw oczekiwaniom naszych członków. Stworzeniu tej 
koncepcji musi towarzyszyć kompleksowe poznanie aktualnych możliwości ludzkich i technicznych, 
istniejących w ogniwach Związku.  
 

Ankieta dostarczyła informacji o: 
1. Infrastrukturze związkowej (biura, zatrudnienie) oraz kosztach administracyjnych 
2. Czytelnictwie (biuletyny regionalne, dystrybucja „Filatelisty” i „Biuletynu Informacyjnego”, biblioteki 

filatelistyczne) 
3. Wystawiennictwie (szkolenia oraz wystawy konkursowe) 

Wszystkie dane i informacje w prezentacji pochodziły wyłącznie z nadesłanych ankiet. Jedynie ilości 
członków PZF w poszczególnych Okręgach zaczerpnięto z aktualnego zestawienia o ruchu członków. 
 

1. Infrastruktura (biura, zatrudnienie) 
 
Biura Okręgów 
18   Okręgów posiada biuro 
  2   nie mają kosztów związanych z wynajmem  
  5  Okręgów nie posiada biur (Kaliski, Małopolski, Tarnowski, Zamojski, Zielonogórski) 
16  biur posiada telefon 
  9  wykorzystuje w biurze komputer 
  4  biura posiadają połączenie internetowe 
 
Zatrudnienie 
8 Okręgów wykazuje zatrudnienie (razem 11 osób) 

Koszty administracyjne (biuro + telefon + zatrudnienie) w Okręgach łącznie 221 640,00 zł 
 
Wpływy ze składek wyniosły (stan na 31.12.2011 r.)  
2 914 członków pełnopłatnych 174 840,00 zł 
6 280 członków ulgowych  188 400,00 zł 
czyli 
9 194 członków płaci razem  363 240,00 zł składek 

       z tego 80% pozostaje w Okręgach, co stanowi 290 592,00 zł 
 

2. Czytelnictwo w Okręgach 
 

2.1. Biuletyny własne Okręgów 
15 Okręgów wydaje własne biuletyny 
Jednorazowe nakłady wahają się od 25-50 egz. (B. Biała, Łódź, Tarnów, Wałbrzych, Szczecin, 
Zielona Góra), do 500 egz. (Kraków) 
Koszt jednego numeru waha się od 1 do 10 zł 
Roczny koszt biuletynu od minimum 200-300 zł do 4500-5000 zł (Koszalin, Kraków, Warszawa). 

 

2.2. Dystrybucja „Filatelisty” 
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Okręgi oprócz sprzedaży naszego miesięcznika, rozprowadzają pewną ilość egzemplarzy bezpłatnie, 
np. : 
Częstochowa - 5 z 5 zakupionych w ZG, Kalisz - 30 z 35, Lublin - 15 z 27, Gdańsk - 40 z 40, 
Rzeszów - 20 z 34, Tarnów - 11 z 11, Olsztyn - 21 z 21, Poznań - 22  z 40 egz. 
Okręgi rozdają bezpłatnie co miesiąc łącznie 197 egz. 

2.3. Dystrybucja „Biuletynu Informacyjnego PZF” 
Okręgi abonują łącznie 117 egzemplarzy BI, 
w tym po 1 - 2 egzemplarze z każdego numeru - Częstochowa, Lublin, Opole, Olsztyn, Wrocław, 
Szczecin, Zamość i Zielona Góra, a najwięcej - Kalisz (15), Gdańsk (10), Poznań (20) 
„Biuletyn Informacyjny” jest oficjalnym organem PZF, w którym ukazują się protokoły z posiedzeń ZG 
i Prezydium ZG (ze wszystkimi uchwałami i decyzjami władz).  
W „BI” ukazują się także protokoły i sprawozdania z wystaw konkursowych, które są podstawowym 
materiałem pomocniczym dla każdego jurora PZF. 

 

2.4. Biblioteki 
20 Okręgów utrzymuje własne biblioteki filatelistyczne. 
Nie prowadzą bibliotek Okręgi Kaliski, Koszaliński i Tarnowski. 

 

3. Wystawiennictwo w Okręgach 
 
3.1. Wystawy konkursowe w latach 2009 - 2011 

Zorganizowano 26 wystaw konkursowych w 10 Okręgach: 
Kalisz - 1, Koszalin - 5, Rzeszów - 3, Śl-Dąbrowski - 6, Tarnów -1, Toruń - 2, Wałbrzych - 3, Olsztyn - 
1, Poznań - 1, Wrocław - 3 
 
19  Okręgów posiada ekrany wystawowe (razem przeszło 2700 ekranów) 
 

W ankiecie pytaliśmy Okręgi o hipotetyczne środki finansowe potrzebne do zorganizowana wystawy: 
Do zorganizowania wystawy II stopnia Okręgi potrzebowałyby 8 - 60 tys. zł (Łódź - 60, Koszalin - 
45, Gdańsk - 40 tys. zł) 
Organizacja wystawy III stopnia to zdaniem Okręgów  3 - 30 tys. zł (Łódź - 30 tys., B-Biała, 
Koszalin i Gdańsk - po 20 tys. zł) 

 

4. „Co mamy z naszych składek?” to pytanie zadawane przez wielu naszych członków. 
 

Składka członkowska jest podstawowym źródłem finansowania działalności związkowej. 
Na koniec 2011 roku mieliśmy 9.277 członków dorosłych, od których Okręgi otrzymały na działalność  
290 tys. zł 
Odejmijmy od tej kwoty tylko nasze koszty administracyjne (biura Okręgów i zatrudniony personel) w 
kwocie 221 tys. zł  (koszty nie obejmują np. bezpłatnych wydawnictw - co najmniej ok. 40 tys. zł), a 
zobaczymy, ile pozostanie nam na działalność statutową? 
 

Na 1 pełnoletniego członka PZF pozostaje w Okręgach 7,43 zł na całoroczną działalność. Jeśli 
doliczymy do tego młodzież, kwota ta zmniejszy się do 5,92 zł 

 

Dyskusja:  

H.Monkos: Taka informacja jest nam bardzo potrzebna. Pada pytanie ostatnio, co mają członkowie ze 
składki? -  jest bardzo ważne – tyle mają, ile oferują im koła i okręgi. Jeżeli koło nic nim nie daje, to oni 
automatycznie rezygnują z tego koła. 

Dyskusja była bardzo ożywiona. Wzięli w niej udział: A.Nowak,  A.Skorek, H.Monkos, J.Duda - tak 
rozumiem tę ankietę, że oczywiście nie ma zarządzania bez informacji, M.Wysocki, St.Mitkowski, 
M.Zbierski. J.M.Nowak: pierwszy raz mamy możliwość wysłuchać rezultaty ankiety, ta ankieta daje nam 
obraz całości Związku w kraju. J.Duda: zgłasza problemy Okręgu Małopolskiego z prowadzeniem pełnej 
księgowości. St.Dacyk: u nas w Łodzi, gdybyśmy nadal mieli pracownicę, to groziła nam likwidacja 
okręgu. Obecnie mamy biuro rachunkowe za 200 zł i wykonuje wszystko. 

H. Monkos: Jedno jest pewne, prędzej, czy później znów staniemy przed tematem składki: możemy nic 
nie robić i te co mamy to będzie nam coraz bardziej brakować. Bo nawet, jeżeli zbierzecie 100 tys. z 1%, 
to nie można z tego płacić lokalu, telefonu lub pracowników. To może być przeznaczone wyłącznie na 
cele statutowe. Z tego musicie sobie zdać sprawę !!!! Myślę, że nie jest to problem okręgów, ale to jest 
problem Związku. 

Nasi ludzie chcą podwyżki składek, ale chcą, aby coś dostali za te składkę w kołach. Jeżeli tę więź się 
wzmocni to będzie łatwiej. Ten zastój w kołach jest od dawna. Więc, zastanówmy się nad tym poważnie. 
Więc niech Jurek Białas przedstawi propozycję, a później przejdziemy do dyskusji na innymi formami 
działania  i rozwiązaniami. 
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Ad.7. Działania krótko i długoterminowe w zakresie poprawy finansów Związku, w tym 
rozpatrzenie propozycji  wzrostu składek członkowskich do 2017 roku (J.Białas). 

Kol. Białas opracował projekt zrównania składki członkowskiej w 2017 roku, aby wszyscy płacili 
jednakową składkę, co było postulowane na poprzednim posiedzeniu ZG. Następnie J.Białas omówił 
szczegółowo tabelę wzrostu w czasie składek członkowskich poniżej: 

 
 
Rok 

Składka pełnopłatna Składka ulgowa 

Wysokość 
Składki 
 

Podział składki 

Wysokość 
składki 

Podział składki 

Okręg     
75 % 

ZG PZF 
25% 

Okręg  
75% 
 

ZG PZF  
25% 
 

zł zł zł zł zł 

2012 70,00* 48,00 22,00* 40,00* 24,00 16,00 * 

2013 74,00 55,50 + 7,50 18,50 – 3,50 50,00 37,50 + 13,50 12,50 – 3,50 

2014 78,00 58,50 + 3,00 19,50 + 1,00 60,00 45,00 +  7,50 15,00 + 2,50 

2015 82,00 61,50 + 3,00 20,50 + 1,00 70,00 52,50 +  7,50 17,50 + 2,50 

2016 86,00 64,50 + 3,00 21,50 + 1,00 80,00 60,00 +  7,50 22,00 + 2,50 

2017 90,00 67,50 + 3,00 22,50 + 1,00 90,00 67,50 +  7,50 22,50 + 2,50 

* Zgodnie z uchwałą ZG PZF Nr 03/XX/2011/ZG PZF z dnia 2011.11.26, 10-cio złotowy wzrost składki w 
roku 2012 dla wszystkich członków dorosłych w PZF,  w całości przekazywany jest do ZG PZF. 
Kolor czerwony oznacza kwotowy przyrost w 2013 roku składek pozostających w Okręgu i spadek w 
2013 roku składek odprowadzanych do ZG PZF a od roku 2014  przyrost kwot pozostających w Okręgu 
i odprowadzanych do ZG PZF. 

 

Na zakończenie prezentacji kol. J.Białas apelował, że jeżeli nie podejmiemy działań w zakresie składki 
teraz, to czeka nas „tylko śmierć” i poprosił, aby każdy spokojnie rozważył tę sytuację. 

Propozycja spotkała się z gremialnym protestem zebranych prezesów podczas dyskusji podczas której 
głos w nieładzie, ale głośno zabierali R.Przybyła, St.Mitkowski, J.Białas i inni niezidentyfikowani. 
St.Mitkowski stwierdził, że żądamy (w domyśle Prezydium) wyłącznie podniesienia składki, a wg niego 
jedyną drogą  dla uratowania Związku to jest zwiększenie liczby członków. J.Białas  zapytał kilkakrotnie 
co kol. Prezes zrobił w tym kierunku we własnym okręgu, żeby ten spadek nie następował, ale nie 
doczekał się odpowiedzi. A.Nowak: jak tak dalej pójdzie to ja zrobię harakiri albo sepuku. 

J.Duda: uważam, że należy uruchomić tzw. burzę mózgów nt. jak ratować nasze finanse, i nie chodzi 
wyłącznie o składkę, a także nie idzie o kłótnie. Każdy pomysł jest dobry, a najgorszy jest podniesienie 
składek, na co wszyscy się nie zgadzamy. W związku z tym mam taka propozycję: jednocześnie mówiąc 
o podwyższeniu składek, rozważyli inne możliwości. Zrobić biznes plan, pokazać swoje możliwości i 
próbować zainteresować tym różne instytucje począwszy od ministra kultury, ministra integracji 
europejskiej po inne różne instytucje, państwowe i prywatne, i po roku, półtora, stwierdzimy, że się nam 
nie udało i pozyskaliśmy finansowania, to należy wrócić do sprawy składek, albo się rozwiążemy. Ale 
jeżeli takiej drogi nie wykorzystamy, to wszyscy będą mieli do nas pretensje, że my wyciągamy od 
emerytów pieniądze i emeryci w związku z tym odejdą i na tym się wszystko skończy. Prezes wspomniał 
o sprzedaży lokalu, ale myślmy również jakie wartości związku i działania możemy sprzedać. 

W innym przypadku wszyscy nas opuszczą, bo powiedzą, że nie mamy żadnego pomysłu na zarządzanie 
związkiem filatelistów. R.Przybyła: czy Poczta Polska może wydać jakieś wydawnictwo dla związku? 

HM: P.P. zawsze może wydać coś, ale nie musi tego przeznaczać dla PZF. J.Duda: ja tutaj nie miałem na 
myśli, aby tylko zwracać się do poczty polskiej, ale do innych instytucji …. zaoferujmy coś, a myślę, że 
jest parę rzeczy … 

HM: poinformował, że byliśmy bardzo blisko sprzedaży lokalu w Warszawie, do czasu aż potencjalni 
nabywcy nie przyszli na wizję lokalną. Wtedy bańka mydlana pękła i okazało się , że takiej ruiny nikt nie 
chce. Bez minimalnego remontu nie ma szans na sprzedaż tego lokalu. Więc tą drogą w sposób szybki 
nie poprawimy naszej sytuacji finansowej. 

St.Mitkowski: należy przede wszystkim przestać myśleć kategoriami zarząd główny – okręgi!!! To jakby 
dwie organizacje, a nic okręgi nie zyskają – członkowie byli przyzwyczajeni, że jakiś walor dostają, ale 
mimo wszystko można było coś za pośrednictwem Związku dostać, zanim się kupi w Bydgoszczy. 

RB: są przykłady innych struktur organizacyjnych zagranicą, np. w Czechach jest jedno profesjonalne 
biuro związku, wszyscy płacą składkę do biura, nie ma struktur okręgów i oddziałów i innych pośredników. 
Nie ma żadnych not i operacji finansowych wewnątrz związku, to zróbmy taką jednolitą federację.  

J.Duda: to może myć jeden z tych pomysłów. RB: wtedy nie ma księgowości, kosztów lokali i wtedy 
zajmiemy się tylko filatelistyką. 

J.Białas: ja jestem takiego zdania – gdybyśmy w naszych Okręgach zaproponowali sprawy w odpowiedni 
sposób, tak jak to było w Okręgu Pomorskim – nie było ani jednego głosu sprzeciwu – ja zebrałem już 
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wszystkie składki, łącznie z tymi 10-ciom złotymi. Ani jednego słowa nie było protestu. A Wy robicie same 
problemy!!! Wszystko prawie zależy od prezesa Okręgu i od prezesa Koła.  

R.Przybyła ponowił pytanie: Panie Prezesie - jaka jest możliwość, aby Poczta Polska wydała walor za 15 
zł z podziałem 10 zł dla związku i 5 zł dla poczty. Śmiech na Sali …… HM: to jest niemożliwe 

Po dyskusji zdecydowano jedynie o przyjęciu dwóch, z proponowanych przez kol. J. Białasa czterech 
rozwiązań, ujętych w uchwale ZG poniżej: 

 

Uchwała nr 18/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 

1. 1. Członkowie PZF, którzy do 2012 roku płacili składkę pełnopłatną, a w 2013 roku nabędą prawa do 

składki ulgowej, w dalszym ciągu, tj. od dnia 01.01.2013 r., płacą składkę pełnopłatną.  

2. 2. Od 01.01.2013 r., każdy dorosły nowoprzyjęty do PZF członek płaci składkę pełnopłatną.  

Uchwałę przyjęto przy: 17 za; 1 przeciw. 
 

Ad.8. Preliminarz wpływów i wydatków ZG PZF na 2012 rok 

 

Wobec wyczerpującej dyskusji nad wykonaniem budżetu w 2011 roku oraz proponowanym preliminarzem 
na rok 2012, skarbnik ZG PZF kol. Maciej Bukczyński wnioskował o podjęcie uchwały o następującym 
brzmieniu: 
 

Uchwała nr 19/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
Zarząd Główny PZF podjął uchwalę o przyjęciu Preliminarza wpływów i wydatków ZG PZF na 2012 rok. 

Uchwałę przyjęto przy: jednogłośnie 
 

Ad.9. Przygotowanie sprawozdań PZF do MPiPS – status OPP i uprawnienie do „1%” R.Babut). 
 

Sekretarz ZG kol. R. Babut poinformował, że w związku zawieszeniem PZF w prawach organizacji 
pożytku publicznego w 2011 roku i pismem Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, w którym 
ministerstwo zażądało dodatkowych wyjaśnień finansowych, zobowiązany na polecenie ZG PZF 
przygotował odpowiedź, która została pomyślnie przyjęta. 

 

W dniu 23 grudnia 2011 r. Kolega prezes przesłał mailowo informację pt.: „RADOSNA WIADOMOŚĆ”: 

„Przed chwilą otrzymałem z Biura ZG radosną przedświąteczną nowinę: 

Zostaliśmy wpisani na listę Organizacji Pożytku Publicznego uprawnionych do otrzymywania odpisu 1% 
od osób fizycznych za rok 2011. Zaraz przygotuję informację na stronę wraz z życzeniami świątecznymi. 
Dziękuję Romanowi Babutowi za skuteczne załatwienie odpowiedzi do MPPS. Heniek” 

W związku z koniecznością przygotowania sprawozdania za 2011 r. Biuro ZG zwróci się do prezesów 
Okręgów z prośbą o przygotowanie sprawozdań cząstkowych – okręgowych, na podstawie, których 
sporządzone zostanie sprawozdanie całego PZF i zamieszczone na stronie MPiPS. R. Babut 
poinformował, że wyznaczono nowy termin składania sprawozdań na lipiec 2012 r. 
 

Ad.10. Status w KRS nowego Statutu uchwalonego na XX WZD PZF (R.Babut). 
 

Sekretarz ZG kol. R. Babut poinformował, że po uzyskaniu końcowej wersji statutu i decyzji prezydium o 
zakończeniu jego procedowania, złożony został przez Biuro ZG do Krajowego Rejestru Sądowego 
wniosek o jego zarejestrowanie wraz z kompletem dokumentów nowych władz PZF. Po uzupełnieniu 
dodatkowych wymagań oraz uaktualnieniu podpisów członków ZG, wniosek jest aktualnie w 
rozpatrywaniu przez KRS i Sąd Rejestrowy w Warszawie. 
 
Ad.11. Informacja o stanie przygotowań do 50. Finału Ogólnopolskiego Młodzieżowego Konkursu 
Filatelistycznego.   
 

Kolega M. Smoła przedstawił w formie prezentacji Power Point stan przygotowań organizacyjnych, 
zapewniając, że wszystkie elementy planu przygotowań są realizowane w terminie.  

 

Ad.12. Plany pracy Okręgów – stan i analiza (J. Białas M. Wysocki). 
 

W październiku 2011 po posiedzeniu ZG PZF w Ciechocinku Okręgi zostały poproszone o przesłanie do 
dnia 31 stycznia 2012 roku swoich planów pracy. Do dnia 17 marca 2012 roku plany pracy przesłało 19 
Okręgów. Pięć Okręgów nie przysłało żadnej informacji na temat swoich zamierzeń i planów działalności 
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w 2012 roku. Analiza tej dokumentacji nastręczała bardzo dużo trudności z powodu różnego poziomu 
podejścia do opracowania i redakcji takiego dokumentu. Diametralnie różny poziom szczegółowości, 
planowanych aktywności i inicjatyw dał asumpt do opracowania i zaprezentowania jednolitego 
dokumentu, który miałyby wypełniać Okręgi w przyszłości. Taki jednolity dokument zapewni sprawną 
analizę działalności Okręgów, sprowadzi ją do „wspólnego mianownika”, będzie można łatwo porównać 
poziom aktywności. Wypełnianie takiego dokumentu będzie doskonałą okazją do wzajemnej inspiracji i 
czerpania pomysłów oraz usystematyzowania działalności.  

Prezes Henryk Monkos zasugerował, aby dokument powstał w formacie Excel,  aby można było łatwiej 
dokonywać podsumowań.  

Zaprezentowany dokument, po krótkim wyjaśnieniu intencji i argumentów został przyjęty przychylnie. 
Okręgi zadeklarowały chęć wypełniania takiego formatu w kolejnych okresach działalności. 

 

Ad.13. Plan pracy Prezydium na I półrocze 2012 r. (R. Babut). 
 

Prezesa zaproponował, aby ten punkt programu przenieść na sam koniec, co też uczyniono. 

Kol. R.Babut poinformował, że Prezes kol. H.Monkos polecił mu opracowanie programu pracy prezydium 
do końca czerwca 2012 r. Plan taki został sporządzony na podstawie planów każdego z członków 
Prezydium i obejmował następujące elementy: działanie, rezultat do osiągnięcia, wymagana współpraca z 
innymi komórkami PZF lub instytucjami zewnętrznymi oraz harmonogram czasowy. Szczegółowa tabela 
w dokumencie aktowym 
 

Ad.14. Omówienie spraw dotyczących Filatelisty i HBBF (H. Monkos, J. Duda) 

 

Problematyka „F” była przedstawiania wielokrotnie podczas posiedzenia, w tym przy omawianiu 
preliminarza 2012. Zwrócono uwagę, że wydawcą „F” jest obecnie Zarząd Okręgu Pomorskiego PZF, 
który prowadzi wszelkie rozliczenia oraz wysyłkę. 

 

Ad.15. Informacja Kolegium Wystawiennictwa na temat Planu Wystaw na 2012 r., a szczególności 
przygotowań do Bilateralnej WF w Kargowej (M. Zbierski) 

 
W roku 2012 w Okręgach zaplanowano następujące wystawy konkursowe: 

 16.-21.04.2012 – Wrocław – Okręgowa Młodzieżowa Wystawa Filatelistyczna – III st. 

 2.-9.06.2012 – Gostyń Poznański (O. Wlkp.) – Krajowa WF „55 lat Koła PZF im. Wacława 
Boratyńskiego w Gostyniu – GOSTYŃ 2012” (II st. – klasy HP i TEM) 

 6.-9.09.2012 – Kargowa (O. Zielona Góra) – Bilateralna Wystawa Filatelistyczna Polska – 
Niemcy „Kargowa 2012” (I st.) 

 wrzesień 2012 – Białogard – Okręgowa Wystawa Filatelistyczna „200 lecie Poczty w 
Białogardzie” 

 3 - 7 październik 2012 – Tarnów – Krajowa WF „Przemysł, społeczeństwo, środowisko – 
Tarnów 2012” (II st.) 

 listopad 2012 – Koszalin – Okręgowa Młodzieżowa Wystawa Filatelistyczna „DEBIUTY”  (III 
st.) 

 12-15.12.2012 – Chorzów -  Krajowa WF „Ostatni taki dzień – 12.12.12” (II st.) Organizator; 
Oddział Chorzów 

Organizacja wystawy bilateralnej w Kargowej przebiega zgodnie z planem. Do Okręgów przesłano 
regulaminy i formularze zgłoszeniowe. Członkowie ZG otrzymali także biuletyny informacyjne 
wystawy. Napływają już pierwsze zgłoszenia. 

Z okazji wystawy Poczta Polska wyda znaczek okolicznościowy. 

Podczas wystawy odbędzie się XIII Gala Prymusów oraz doroczne spotkania klubów zainteresowań 
TEMATICA oraz ARGE Polen. 

 

Ad.16. Informacja Kolegium Wystawiennictwa o planowanym systemie szkoleń sędziów 
filatelistycznych (M. Zbierski) 

 

Szkolenie odbędzie się w sobotę 21. i niedzielę 22. kwietnia 2012 r. w siedzibie Okręgu Pomorskiego 
PZF w Gdańsku, ul. Straganiarska 28/30. 
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Zakres tematyczny szkolenia: 
1. Obowiązki Przewodniczącego Jury 
2. Przygotowanie się do pracy sądu konkursowego 
3. Sędziowanie eksponatów tematycznych 
4. Sędziowanie eksponatów klasycznych (klasy HP, TR, CA, AE) 
5. Sędziowanie eksponatów młodzieżowych 
6. Etyka sędziowska 

 
W szkoleniu wykorzystane zostaną materiały audiowizualne oraz fragmenty eksponatów. 
Dotychczas zgłosiło się ok. 30 uczestników. 
 

Aktywny udział w jednej z dwóch sesji rocznie (w roli uczestnika bądź prelegenta) stanie się podstawą do 
powoływania w skład jury wszystkich bez wyjątku wystaw filatelistycznych w kraju od 2013 roku. 
Prezydium ZG przyjęło na przedostatnim swoim posiedzeniu niniejszą koncepcję. 
Na jesieni odbędzie się powtórzenie niniejszego szkolenia dla wszystkich pozostałych sędziów PZF. 

 

Ad.17. Przyznanie „Złotych Odznak Honorowych PZF” oraz odznak „Za Zasługi dla Polskiej 
Filatelistyki” – wniosek Kom. Odznaczeń i Wyróżnień ZG PZF - przedstawia kol. Marcin Wysocki 
(uchwały).  
 

Do ZG PZF wpłynęło 114 wniosków z 12 Okręgów w terminie umożliwiającym ich rozpatrzenie przez 
Kolegium ds. Odznaczeń i Wyróżnień pod kątem formalnej zgodności. Wnioski, które trafiły do Prezydium 
ZG PZF tuż przed posiedzeniem z uwagi na niemożność oceny przez Kolegium ds. Odznaczeń i 
Wyróżnień nie zostały uwzględnione i zostały przekazane do biura ZG PZF do weryfikacji przez 
przedmiotowe Kolegium. 

Uchwała nr 20/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 

Zarząd Główny podjął uchwałę o nadaniu:  

 34   Złotych „Honorowych Odznak” dla członków PZF 

   8   Złotych  Odznak „Za zasługi dla Polskiej Filatelistyki” 

   7   Srebrnych Odznak „Za zasługi dla Polskiej Filatelistyki” 

 36   Brązowych Odznak „Za zasługi dla Polskiej Filatelistyki” 

   3   Odznaki „Za zasługi dla Polskiej Filatelistyki” dla jednostek organizacyjnych PZF 

 22  „Honorowych Odznak PZF” dla podmiotów niezrzeszonych w PZF 

   4  Odznaczeń PZF dla Instytucji będących poza strukturami PZF 

Lista odznaczonych w dokumencie aktowym. 
Uchwałę przyjęto przy: 19 głosach „za”,  0 głosach „przeciw”, 0 głosach „wstrzymujący się”. 
 

Przeprowadzono również dyskusję nt. opłat za odznaki w wyniku której podjęto uchwalę o zwiększeniu 
opłat za wydawanie odznak przyznawanych przez ZG PZF. Na wniosek A. Nowaka podjęto uchwałę: 

Uchwała nr 21/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 
Zarząd Główny podejmuje uchwałę o opłacie w wysokości 20 zł za wydanie odznaczeń przyznawanych 
przez ZG PZF. Opłaty za pozostałe odznaki pozostają bez zmian. 

 

(Uchwała obejmuje przyznanie odznaczeń dla osób niezrzeszonych – wszystkie rodzaje, dla członków i jednostek 

organizacyjnych PZF - „Za zasługi dla Polskiej Filatelistyki” – wszystkie rodzaje, „Odznaka Honorowa PZF” dla 

jednostek organizacyjnych PZF – wszystkie rodzaje, dla członków PZF - „Odznaka Honorowa PZF” – złota) 
 

Uchwałę przyjęto przy: 19 głosach „za”,  0 głosach „przeciw”, 0 głosach „wstrzymujący się”. 
 

Ad.18. Sprawy różne. (H. Monkos) 
 

a. Zmiana Statutu - działalność gospodarcza 
 

Prezes poinformował, że OPP może prowadzić działalność gospodarczą w ramach obowiązujących 
przepisów i nie jest konieczna zmiana statutu w tym zakresie. 
 

b. Koło Internetowe 

Składka członków dla koła internetowego. 
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Uchwała nr 22/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 

Zarząd Główny zatwierdza wysokość składki dla nowych członków i członków koła internetowego w 
wysokości 156 zł w roku 2012, razem z prenumeratą „Filatelisty”. Składka dla nowych członków i-Koła, 
bez prenumeraty wynosi 70 zł . 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 
 

c. Lokal Biura ZG PZF - omówienie spraw sprzedaży lokalu 
 

W tym punkcie sprawę tylko wspomniano pobieżnie, gdyż szczegółowo sprawa lokalu była omawiana 
przy preliminarzu i strukturze wydatków na 2012 rok. 

 
d. Powołanie prezesa Polskiej Kapituły Filatelistycznej Statuetki „Prymus” (na wniosek o/Śl.-Dąbr.) 

Uchwała nr 23/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 

Zarząd Główny na wniosek Okręgu Śląsko-Dąbrowskiego powołał kol. Henryka Monkosa na prezesa 
Polskiej Kapituły Filatelistycznej Statuetki „Prymus” na kadencję 2011 -2015. 

Uchwałę przyjęto przy: jednogłośnie 
 

e. Powołanie przewodniczącego Kapituły Medalu za Zasługi dla Rozwoju Publikacji Filatelistycznych 
 

Sekretariat Kapituły Medalu za Zasługi dla Rozwoju Publikacji Filatelistycznych z siedziba w Krakowie 
zaproponował w piśmie z dn. 12 marca 2012 r. skład Kapituły nowej kadencji osobach: 

1. Przewodniczący  - Jerzy Duda (Kraków) 

2. Sekretarz   - Marek Plewako (Kraków) 

3. Członkowie:  - Władysław Farbotko (Łódź) 

- Jerzy Bielawski (Kalisz) 

- Zygmunt Janik (Warszawa) 

- Marek Smoła (Tarnów) 

- Bohdan Subocz (Warszawa) 

 

Uchwała nr 24/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 

Na wniosek Sekretariatu Kapituły Medalu za Zasługi dla Rozwoju Publikacji Filatelistycznych Zarząd 
Główny powołuje na jej przewodniczącego kol. Jerzego Dudę z Okręgu Małopolskiego. 

Uchwałę przyjęto przy: jednogłośnie 
 

f. Zatwierdzenie przewodniczących Komisji problemowych. 
 

Uchwała nr 25/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 

Zarząd Główny Polskiego Związku Filatelistów w oparciu o §9 ust. 2 pkt. B Regulaminu Zarządu 
Głównego, w związku z Uchwałą ZG nr 5 z dnia 26 listopada 2011 roku powołuje następujących 
Przewodniczących Komisji Problemowych Zarządu Głównego: 

1. Komisja Historii Poczty – Przemysław Drzewiecki 

2. Komisja Filatelistyki Tradycyjnej – Zdzisław Wiatrowski 

3. Komisja Tematyczna i Klubów Zainteresowań – Ryszard Prange 

4. Komisja Całostek – Marian Kazieczko 

5. Komisja Aerofilatelistyki – Andrzej Kłosiński 

6. Komisja Maksymafilii – Marian Rawiński 

7. Komisja Literatury – Jerzy Bielawski 

8. Komisja Historii Ruchu Filatelistycznego – Henryk Białek 

Uchwałę przyjęto: jednogłośnie 
 

g. Wniosek o odwołanie kol. Romana Babuta z funkcji Sekretarza ZG 
 

H. Monkos poprosił przystąpienie do głosowania nad wnioskiem kol. R. Babuta, obecnego sekretarza ZG, 
o odwołanie go z funkcji Sekretarza ZG na jego własną prośbę. W wyniku dyskusji zaproponowano 
powierzenie kol. Jerzemu Lehmanowi, który wyraził zgodę, funkcję p.o. Sekretarza (bez tytułu członka 
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ZG) w zakresie dokumentowania prac Zarządu Głównego do czasu powołania go na te stanowisko 
sekretarza przez Nadzwyczajny Zjazd Delegatów.  

Wniosek własny kol. R.Babuta o odwołanie z funkcji sekretarza ZG PZF oraz powołanie kol. J. Lehmanna 
na funkcję p.o. Sekretarza z funkcją dokumentalisty przyjęto przez aklamację. 

 

h. Pismo z O. Toruńskiego ws. powołania Rzeczoznawców PZF. 
 
Kol. H.Monkos odczytał pismo z O.Toruńskiego w sprawie powołania rzeczoznawców PZF i jednocześnie 
zwrócił się z zapytaniem do prezesa Okręgu Częstochowskiego kol. Macieja Jerzego Nowaka, który w 
poprzedniej kadencji prowadził sprawy rzeczoznawców, z zapytaniem czy będzie chętny kontynuować 
pracę w tym zakresie. Kol. Nowak odmówił dalszej współpracy bez podania powodów i zadeklarował 
przekazanie wszystkich materiałów, które posiada a dotyczą rzeczoznawców nowemu opiekunowi. W tej 
sytuacji funkcję przewodniczącego Kolegium ds. Rzeczoznawców PZF zaproponowano kol. Markowi 
Smole, który wyraził na to zgodę. 
 

Uchwała nr 26/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 

Na wniosek prezesa H. Monkosa Zarząd Główny powierza kol. Markowi Smole przewodniczenie 

Kolegium ds. Rzeczoznawców PZF w XX Kadencji. 

Uchwałę przyjęto przy: jednogłośnie 
 

i. Nadzwyczajny Walny Zjazd Delegatów PZF 
 
W związku z koniecznością zwołania Nadzwyczajnego Walnego Zjazdu Delegatów w celu wyboru 
nowego Zarządu Głównego zgodnie z postanowieniami nowego Statutu PZF, który został przedłożony w 
KRS do zatwierdzenia, w celu ograniczenia kosztów oraz szybkiego podjęcia decyzji o jego zwołaniu, 
zaproponowano głosowanie internetowe, co potwierdzono uchwałą: 
 

Uchwała nr 27/XX/2012/ZG PZF z 2012.03.24 
 

Zarząd Główny upoważnia Prezydium do przeprowadzenia internetowego głosowania nad terminem, 

miejscem i celami NWZD PZF. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Wobec wyczerpania programu i dyskusji prezes ZG ogłosił zakończenie obrad                               
Posiedzenia Zarządu Głównego w Ostrzeszowie. 
 
Protokół sporządził: H. Monkos 


